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1. Musiikin hankinnakäytännöt 2024 

 
Uudella sopimuskaudella jazz, blues, pop, rock ja LP-levyt tilataan Fast Freddie Producti-
ons Oy:ltä.  
 
Lasten-, maailman-, kansan- ja taidemusiikkia ei ole 8raidan aktiivisessa tarjonnassa, myös 
jazzia satunnaisemmin. Vaarana, että kokoelma näiden osalta kokoelma yksipuolistuu ja 
supistuu. Tietoa uusista julkaisuista on etsittävä muista lähteistä. 
 
Aikataulu- ja saatavuussyistä tallenteita voidaan hankkia myös muilta toimittajilta. 
 
Keskusteltiin valinta- ja hankintakäytäntöjen toimivuudesta näistä näkökulmista: 

• valinnat 

• hankinnat 

• tilaustietojen tallennus  

• toimitukset 

• kuvailu ja levyjen käsittely 
 

Todettiin, että näiden osalta kaikki toimii ok. 
 

Kirjastopalvelun musiikin valintalistat eivät näy meille enää, koska meillä ei ole voimassa-
olevaa sopimusta Kirjastopalvelun kanssa. Aarteesta voi hakea yksittäisten levyjen tietoja.  
 
Taidemusiikin valinta aiempaa työläämpää, Kirjastopalvelun uusi käytäntö vaikuttaa myös 
kuvailuiden saatavuuteen. Ehdotettiin, että yhteistyötä voitaisiin tehdä taidemusiikin valin-
nan osalta, esim. yhteinen Teams-kanava voisi olla sopiva tähän tarkoitukseen. 
 
Taidemusiikin valinnan avuksi esim. 

• Gramophone 

• Rondo 

• Fuuga 
 
8raita musiikin päähankintapaikka myös Oulussa ja Tampereella. 



 

 

 
 

2. Musiikin hankintamäärät ja määrärahat 
 

1.1.-31.8. 2023 % 2024 % 

kpl               1 764                  1 187    

€       26 993,41  
   
67        18 564,22  

     
46    

     

myönnetty määräraha         40 000,00   

     

hankinnat koko vuosi 2023    

1.1.-31.12.     

kpl               2 233     

€       35 085,85    
 
 
 
Keskusteltiin siitä, millainen tuntuma rahan riittävyyteen on tässä vaiheessa vuotta: 
 

• määräraha tuntuu riittävältä tässä vaiheessa  

• täydennyksiä ollut mahdollista hankkia tarvittaessa 

• tilausvaiheessa tärkeää tarkistaa Kohasta eri hakutavoilla, ettei ole tilattu jo 
aiemmin, sama levy voi olla 8raidan listoilla useampaan kertaan 

• ehdotetaan Vaski-johtoryhmälle, että myös vuodelle 2025 musiikin määräraha on 
40 000 € 

 
Tilanne Kohan mukaan 28.8.2024: 
 

 
 
Loppuvuoden valintavuorot: 
 

 
 
Terhille tulossa syksyllä poissaolo, jonka kestoa ja tarkkaa ajankohtaa ei vielä tiedetä. Kes-
kustellaan mahdollisista poikkeusjärjestelyistä: 

• Kipan kuvailemat laitetaan eteenpäin 

• luokitukseen liittyvät haasteet: apua musiikkiosastolta ja muilta kuvailijoilta 

• varatut voi panna eteenpäin tarvittaessa minitiedoin 
 
 
 
 



 

 

3. Musiikin lainauksesta 
 

  

2021 122315 

2022 139813 

2023 139453 

 
Musiikin lainaus Vaskissa (lähde: tilastot.kirjastot.fi) 
 
Turun musiikkiosasto remontissa osan vuotta 2023. 
 

ensilainat 1.1.-31.8. 

2023       48 790  

2024       39 035  

 
 Lähde: Turun kaupungin tietovarasto 
 
 

4. Kokoelmatyö 
 

Vaskin yhteiskokoelmassa on nyt noin 3 400 cd-levyä. Kelluvassa kokoelmassa on kaikki-
aan lähes 127 900 cd-levyä. Onko tarpeen avata keskustelua kokoelmanhoitoon, poistoihin 
ja varastointiin liittyen ja miten lähdettäisiin liikkeelle?  
 
Varastokirjastoon lähettäminen (Melinda-muutokset) on oma erityinen kysymyksensä. 
 
Keskustelua: 

• Salossa ajoittain tulvimista, lähetetty tarvittaessa alkuperäisiin omistajakirjastoihin. 
Pidetään mahdollisuuksien mukaan omassa hyllyssä jonkin aikaa, ellei ole tuplia. 
Salossa on tehty paljon poistoja 

• Turussa ei ole ehditty tekemään kokoelmatyötä 2024 (pajan ja musiikkikuution käyt-
töönotto) 

• Naantalissa muualta kelluneita cd-levyjä hyllyssä 

• ei-varatut uutuudet: voidaanko toimittaa muihin kirjastoihin kysymättä 
 

Kokoelman liikkuvuudesta: edellisessä kokouksessa sovittiin, että Salo selvittää minkä ver-
ran yhteiskokoelman levyjä on kuljetuksessa tai muussa tilassa (esim. käsiteltävänä, ei-
saatavana), Salo selvittää (nidehaku). Käytiin näitä läpi, ovat kokousaineistoissa. 
 
Salo ottaa kellutusraportteja edelleen kerran viikossa. Kun kellutusta on kestänyt pidem-
pään, voidaan pyytää vaskituelta raportteja kellutuksen toteutumisesta ja siihen liittyvistä 
trendeistä. 
 
Yhteiskokoelmaan hankitut levyt päätyneet pitkälti Turkuun, olisiko mahdollista kerätä niistä 
pieniä paketteja kysyttyjä levyjä, ottaa niistä kuvat ja tarjota musiikin kellutuspalstalle tai 
Koha käpälään -kanavalla tai somessa. 
 
Ehdotus, että valintavuorossa oleva kirjasto selvittää  

• yhteiskokoelman kadonneet / kuljetukseen jääneet / käsittelyssä olevat / hyllyva-
rauslistalla pitkään olleet cd-levyt 

• varausten määriä ja tilaa tarvittaessa täydennyksiä. 
 
 

5. Kellutuksesta ja yhteiskokoelmasta saatua palautetta – kohtaa ei ehditty käsittelemään 
 

Onko palautetta saatu asiakkailta tai henkilökunnalta? 
Miten evästetään av-aineiston kellutuksen valmistelua? 

 



 

 

 
 

6. Muut asiat 
 
Keskusteltiin yleisesti musiikkikirjastotyöstä ja sen muutoksista sekä eri kirjastoissa musiik-
kikirjastotyöhön käytettävissä olevista henkilötyövuosista. 
 

 
7. Salon kirjastoon ja musiikkiosastoon tutustuminen 

 
 

8. Musiikkityöryhmän seuraava kokous 
 
Seuraava kokous pidetään Turussa, ajankohta 10.12. klo 13 
 

 
 


